
Protokół z obrad
XXX Sesji Rady Gminy

z dnia \7 marca 2014 roku

Na obradach XXX Sesji Rady Gminy obecni byli:
Wojt Gminy- p. Jerzy Izydorski
Sekretarz Gminy- p. Halina Urbańska
Skarbnik Gminy- p. Jolanta Smętek
sołtysi oraz mleszkańcy gminy
Przewodniczący Rady Gminy p' Ryszard Błaszczyk powitał zebranych i po stwierdzeniu
kworum otworzył obrady XXX Sesji Rady Gminy.

obrady XXX Sesji rozpoczęĘ się o godzinie 1005' a zakońc zyły o godzlnlę 1Ż25 .

Ad. pkt 2
l. Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum.
2. P rzedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obtad XXIX Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z działalności Wojta z okresu między sesjami'
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/250120I4 z dnta 2I lutego 2014
roku.
6' Podjęcie uchwały W sprawie okreŚlenia przystanków komunikacyjnych, których
właścicięlęm lub zarządzającym jest Gmina osięciny, warunków t zasad korzystania z nl'ch
oraz opłat za tch korzystanie.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej nalata20l4-20l8.
8' Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budzetu gminy na2074 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaItczenia drogi (ulicy) olchowa w miejscowości osięciny do

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu.
10. Sprawozdanlę z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za2013 rok.
11. Sprawozdante z działalności Gminnego ośrodka Kultury za20t3 rok.
12. Sprawo zdanie z realtzacjt zadan z zaktęsu wspierania rodziny za 2013 rok.
13' Sprawozdanie ze stanu bezpieczenstwa i porządku publicznego na terenie gminy osięciny
za20l3 rok.
14' Sprawozdanię z działalności Kujawsko-Pomorskiej ,,Niebieskiej Linii'' - Pogotowie dla
Ofiar Przemocy w Rodzinie.
15. Informacja o zagtoŻenlu przestępczością i jej zwa|czaniu w 2013 roku w obszarze
działania Prokuratury Rej onowej w Radziej owi e.

16. Wnioski i interpelacje.
17. Sprawy roŻne.
18. Zakohczenie.

Lista obecności stanowi załącznik nr l do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 3
Zaptzyjęciem protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy głosowali wSZyScy obecni radni.

Nie wnoszono uwag.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabtanie głosu Starostę Powiatu Radziejowskiego,
który został zaproszony na XXX Sesję Rady Gminy na temat byłego posterunku policji'



Starosta poinformowaŁ, że stało się tak, ze budynek po byłym posterunku policji zostaŁ inaczej
zagospodarowany niŻ wcześniejsze ustalenia i obietnice. Początkowo rozmawialiśmy i nawet
zostało juz podpisane porozumienie, że ten budynek zostanie przekazany gminie i gmina
będzie ntm zarządzaó. Starosta poinformował' Że caŁy czas kontaktował się z RegionalnąIzbą
obrachunkową jak i Wojewodą Kujawsko-Pomorsklm, Ze względu na to, ze sytuacja w
powiecie nadzien dzisiejszy bardzo trudna, być moze najtrudniejszaw całym województwie
jeśli chodzi o powiaty, dlatego też prezes Regionalnej Izby obrachunkowej powrcdział, Że

powiat musi zadbaÓ o swoje dochody majątkowe, dochody z dzterżaw itp' Starosta
poinformowaŁ, Że Zaproponował aby szpltal, który jest własnością powiatu odprowadzał
pieniądze z tfiułu dzierŻavnry i wynajmu majątku do budzetu powiatu, a później mozna by te
pieniądze przeznaczyć na tóŻnę zakupy dla tego szptta|a bo to by poprawiło sytuację bo
zwiększyłby się budzet powiatu, ale ruda powiatu nie wyraz|Ła na to zgody, rada trzykrotnie
oddalała Sprawę. Po rozmowach z Wojewodą Starosta podjął decyzję o zbyciu budynku po
policji na tzecz skarbu państwa i wtedy 25Yo środkow wpłynie do budzętu powiatu. Starosta
poinformował, Że Wojewoda na pismo Starosty wydała zatządzente w zwtązku z czym w
ubiegłym tygodniu został ogłoszony przetargnazbycie tego budynku.
Starosta poinformował, Że statostwo ma problem zuttzymaniem budyŃu w Biskupicach- jest
to rodzinny dom dzięcka - budynek zabytkowy.
W budzecie powiatu nie są planowane inwestycje na ten rok, nie ma pieniędzy na remont
drog. Nie można się jedynie wycofać z taktej inwestycji jak termomodernizacja sali
gimnastycznej w Zespole Szkół Mechanicznych' jest juz po przetargu i to trzęba wykonać.
Będzie dofinansowanie w kwocię 75'ń środków zUrzędu Marszałkowskiego. Starostwo ma
równiez złoŻony wniosek odnoŚnie tęrmomoderntzacjt budynku na ulicy Kościuszki (budynek
Urzędu Gminy, Urzędu Miasta, Powiatowego Urzędu Pracy), wniosek przeszedł juz ocenę
formalnąjest uzupełniany' to jest sprawa zktórej tęŻ nte moŻna było się wycofać.
Starosta przypomniał, Że poszczegolne uchwały RIo z roku poprzedniego jak i z tego mówią
o tym, ze opiniują budzet i prognozy finansowe powiatu z poważnymt zasttzeżęniamt t
warunkami. Prezęs RIo pisze, Że jeŻeli tylko załamały by się dochody, a zwiększyły wydatki
będzie utrata płynności finansowej powiatu'
Starosta podziękował Radnym Gminy osięciny i Wójtowi zauczestntctwo w remontach dróg
powiatowych na terenie gminy jakie były rcaltzowane w poprzednich latach w związku ztym
jest zmodernizowanych wiele drog.
JeŻe|i chodzi o sytuacje w powiecie starosta poinformował, Że robt wszystko, zeby nie doszło
do jakiejś powazniej katastrofy z naszym budzetem. Jutro jest spotkanie u Wojewody'
dyrektor wydziału szkoŁ jedzie do ministerstwa oświaty jak równiez do ministerstwa finansów
z pewnymi propozycjami rozwiązan zeby powiat mógł jakoś ten rok ptzettwac jeŻelt chodzi o

finanse oświatowe. Jest to trudny rok dlatego, ze średnio co 10 dni starosta jest wzywany do
sądu w róŻnych sprawach jako świadek. Regionalna Izba obrachunkowa od 24 marca
przystępuje do kompleksowej kontroli w sprawie umów. W powiecie jest zarząd powiatu,
który odpowiada Za gospodarkę finansową umowy cywilno prawne powinny być
podpisywane ptzez dwóch członków zarządu, natomiast w starostwie wcześniej te wymogi
nie były spełniane.
IeŻe|l' chodzi o poprzednie inwestycje tj. budowa krytej pływalni 2-3 tygodnie temu starostwo
przegrało Sprawę w Naczelnym Sądzie Administracyjnym bez jakiegokolwiek odwołania.
Wyrok jest ostateczny' IJzasadnienie _ złamante ustawy prawa zamowięh publicznych, nie
wolno po przetatgu zmieniaó specyfikacji warunków umowy' a to było zrobione.
Starosta poinformował, że takie Sprawy są dwie' gdzte Itczono na środki' a nie otrzymano ich
tego- dawny internat na ulicy Kościuszki 58, który w 2010 roku został zmodętnizowany'
ocieplony, wymiana okięn i tam równieŻ została naluszona ustawa o konkurencji itd.



Starosta pytał pracownikow dlaczego tak się stało, poinformowali, żę nię materiałów do
przetargu nie opiniował Żadęn prawnik. Są tez inwestycje nie trafione tak jak np. w 2011
roku wykonana potęzna instalacja solarna naZakładzie AktywnoŚci Zawodowej, która miała
dawaó ciepło i ciepłąwodę. Instalacja solarna ntę dztała.
Powiat ma równiez zwtacać pieniądze do PEFRON-u- Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie
w Radziejowie udzięlało dofinansowania instytucjom które nie były uprawnione, tak
vłykazała kontrola.
Starosta poinformował, Że poprosił przewodniczącego Konwentu Starostów zeby zajęli się
sprawami starostwa, prezes Regionalnej Izby obtachunkowej obiecał' że będzie z całym
składęm i odpowie takiemu powiatowi jak radziejowski co robió dalej Żeby przetrwaÓ.
Starostwa przypomniał, Że sytuacja jest bardzo trudna, ale będzie wszystko robić zeby z tego
wyjść. Starosta poinformowaŁ, Że czeka go jeszcze powazne zadante bo musi na kolejnej sesji
zrestruktur y Zow ac zat ząd, b o o szczędno ś ci trzeb a zaczy nać o d si ebi e.

Starosta podziękował za zabranie głosu.
Kolejno głos zabrał radny Rolewski* poinformował, Że jego szczególnie interesuje Sprawa
obiektu po posterunku policji w osięcinach. Radny poprosił o wyjaśnienie czy był składany
wniosek ptZęZ gminę osięciny o przejęcie tego obiektu, bo według oceny radnego
Rolewskiego jeżeli byłby złoŻony wniosek przęZ Wójta i uzasadniony, Że nieruchomość jest
niezbędna do realizacji celów własnych co wynika z ustawy o samorządzie gminnym to
Wojewoda nie odmówiłby. Radny poinformował, Że wte, ze Wojewoda ma prawo zaltczyc
nieruchomośc na tzecz skarbu państwa'
Głos zabrał Starosta, odpowiedział, Że sprawa była na piśmie w policji w Bydgoszczy, nie
było takiego ostatecznego wniosku, bo to miała wykonać komenda wojewódzka w
Bydgoszczy. Zostawione były wszystkie niezbędne dokumenty, opis obiektu, gmina osięciny
zostawiła informację jaką kwotą jaką dotowała przez kilka lat posterunek policji. CzekaliŚmy
za stanowiskiem policji, Starosta nie chciałby jednak zgantaó na policję, zę to ona zawaliła,
Sprawy się przedłużały. Starosta poinformował, ze osobiście przystąptŁ z zapytaniem do
Wojewody' czy jest mozliwość sprzedaŻy tego budynku. Wojewoda odpowiędziała, że jest
taka mozliwośó tylko trzeba podjąó zarządzente' W tej sprawie zostały przesłane dokumenty
w Wojewoda w szybkim tempie podjęła zarządzent'e.
GŁos zabtał ponownie radny Rolewski, którego zdantem policji nie ma w to co mteszaó,
zdanięm radnego jest to błąd i kolejnego majątku, który jest na terenie gminy pozbywamy się.
W ostatniej ,,Gazecie Kujawskiej'' jest taki fajny tytuł ,,policjanci do was wrócą" na terenie
powiatu włocławskiego przywracane są posterunki policji' bo według pana Starosty trzeba by
sprzedać jeszcze Piotrków, Topólkę, a na końcu komendę powiatową i wtedy starostwo
będzie dysponowało budzetem'

Ad. pkt 4
Sprawozdan ie z działaIno ś ci międzys e syj nej przedstawił Wój t.

Nie wnoszono uwag co do przedstawionego sprawozdania.
W/w sprawozdanię stanowi załącznlk nr 2 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 5
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/250120I4 z dnta 21 lutego 2014 roku
przedstawił Przęwodniczący Rady Gminy. Nie wnoszono uwag.
Przewo dnic zący przępr ow adztŁ gło sowani e. Następnie Rada w gło s owaniu :

- 12- ,,Za",0-,,przeciw'',0-,,Wstrzym.się''_ podjęła uchwałę Nr XXX/254l20I4 w sprawie
uchylenia uchwały Nr XXIX/25012014 z dnla 21 lutego 2014 roku.
Ww uchwała stanowi zaŁącznlk nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 6



Projekt uchwały w sprawie okreŚlenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem
lub zarządzającym jest Gmina osięciny, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za
ich korzystanie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Nie wnoszono uwag. Przewodniazący przeprowadził głosowanie. Następnie Rada
w głosowaniu:
- 72- ,,za'',0- ',przeciw'',0-,,wstrzym.się''- 

podjęła uchwałę Nr XXX/2551201,4 w sprawie
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest
Gmina osięciny, warunków i zasad korzystania z ntch oraz opłat za ich korzystanie.
Ww uchwała stanowi załącznlk nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 7
Projekt uchwały w sprawie zm:'an Wieloletniej Prognozy Finansowej na |ata 2014-2018
przedstawił Przewodnl czący Rady Gminy.
Nie wnoszono uwag. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Następnie Rada
w głosowaniu:
- I2- ,,za",0_ ',przeciw'',0-,'wstlzym.się''- 

podjęła uchwałę Nr XXX/25612014 w sprawie
zmtarr Wielol etni ej Pro gnozy Finans owej na lata 20 1 4 -20 I 8 .

Ww uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 8
Zmtany do budzetu gminy na2014 rok przedstawiła p. Jolanta Smętek, Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały w sprawie zmian do budzetu gminy na2014 rok przedstawił Przewodniczący
Rady Gminy. Nie wnoszono uwag. Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Następnie
Rada w głosowaniu:
- 12-,,Za",0-,,przeciw'',0-,,wstlzym.się''- podjęła uchwałę Nr XXX/25712014 w sprawie
zmtan do budzetu gminy na20l4 rok.
Wiw uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9
Projekt uchwały w sprawie za|iczęnta drogi (ulicy) olchowa w miejscowości osięciny do
kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Nie wnoszono uwag. Przewodniczący przeptowadził głosowanie. Następnie Rada w
głosowaniu:
- 12- ,,za",0- ''przeciw'', 0- ,,Wstrzym'się''- podjęła uchwałę Nr XXX/258l20I4 w sprawie
zalięzęnia drogi (ulicy) olchowa w miejscowości osięciny do kategorii dróg gminnych i
ustalenia jej przebiegu..
Ww uchwała stanowi załącznIknr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 10
Sprawozdanie z dziaŁalności Gminnej Biblioteki przedstawiła p. Iwona Sikorska, dyrektor
Gminnej Biblioteki Publicznej.
Ww sprawozdanię stanowi załączttlk nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 11
Sprawozdanię z działalności Gminnego ośrodka Kultury przedstawił p. Piotr Zieliński'
dyrektor GOK.
Ww sprawozdanię stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokofu.

Ad. pkt 12
Sprawozdanię z rcalizacji zadan z zak'ręsu wspierania rodziny za 2013 rok przedstawiła p.

Krystyna Pawlak, kierownik Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej.
W/w sprawozdanię stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu'



Ad. pkt 13
Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy osięciny za
2013 rok zostało ptzełoŻone na następną sesję.

Ad. pkt 14
Sprawozdanię z działalnoŚci Kujawsko-Pomorskiej ,,Niebieskiej Linii''- Pogotowie dla ofiar
Przemocy w Rodzinie przedstawiła p. Krystyna Pawlak, kierownik GOPS.
Ww sprawozdanie stanowi załącznlk nr 1 1 do niniejszego protokofu'

Ad. pkt 15
Informację o zagroŻeniu przestępczością i jej zwalczaniu w 20l3 roku w obszarzę dziaŁania
Prokuratury Rejonowej w Radziejowie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
W/w sprawozdanie stanowizałączniknr l2 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 16
- wniosek radnego Trzcińskiego o załatanie dróg powiatowych po okresie zimowym'
dodatkowo radny wnioskuje o przyczępę kamienia;
- wniosek radnego Rolewskiego o postawięnie 2 ławek na ulicy Wyszyńskiego;
- wniosek o rczgtaniczenie gruntu w miejscowości Karolin' który został przekazany gminie;
- wniosek o zrobięnie przejścia dla pieszych do przedszkola i na parkingu namalować pasy,
gdzie dzieci będą mogły bezpiecznie przejść bo na ulicy jest duzy ruch.

Po zrealizowaniu wszystkich punktów z potządku obrad Przewodniczący rady Gminy
podziękował wszystkim obecnym i zamknfl obrady XXX Sesji Rady Gminy.

P i,Z*Wfi Cu ący
FlaclY Gm Csięcinv
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Sporządziła:
Magdalena Malec


